

# MITTEILUNGSBLATT

DER

UNIVERSITÄT FÜR ANGEWANDTE KUNST WIEN

---

Studienjahr 2021/22

Ausgegeben am 29. August 2022

Stück 41

---

122. EMPLOYMENT AD: SENIOR LECTURER IN FASHION DRAWING (M/F/D) FOR THE FASHION DEPARTMENT AT THE INSTITUTE OF DESIGN.

STELLENAUSSCHREIBUNG: SENIOR LECTURER FÜR MODEZEICHNEN (M/W/D) FÜR DEN BEREICH MODE AM INSTITUT FÜR DESIGN.

---

122. EMPLOYMENT AD: SENIOR LECTURER IN FASHION DRAWING (M/F/D) FOR THE FASHION DEPARTMENT AT THE INSTITUTE OF DESIGN.

STELLENAUSSCHREIBUNG: SENIOR LECTURER FÜR MODEZEICHNEN (M/W/D) FÜR DEN BEREICH MODE AM INSTITUT FÜR DESIGN.

### /// ENGLISH VERSION (german version below)

The University of Applied Arts Vienna is looking to appoint a Senior Lecturer in fashion drawing (m/f/d, 20 hours per week, with a fixed-term contract starting from October 15th, 2022 to June 30th, 2025 - a subsequent unlimited contract extension is possible) for the Fashion Department at the Institute of Design.

#### Employment requirements:

- professional aptitude in the field of fashion drawing (supported by evidence), e.g. acquired as part of a completed fashion education with subsequent subject-specific professional activity

#### Requirement profile:

- Profound expertise in the field of contemporary fashion and fashion drawing
- Profound specialist knowledge of techniques, methods, and design options for manual and digital fashion drawings as well as mixed forms, including knowledge of the relevant computer programs
- Knowledge of Word, Excel, PowerPoint, Adobe Suite
- Several years of subject-specific professional activity of a self-employed or employed nature (proof)

- Very good knowledge of spoken and written English as well as the necessary specialist vocabulary
- Willingness to continuously develop one's own skills and knowledge in one's professional area
- Empathy in working with students

#### **Responsibilities:**

- Independent teaching of courses in the field of fashion drawing that cover basic knowledge to the development of an individual artistic signature
- teaching support and supervision of students in the central artistic subject (ZKF) for the creation of fashion drawings for different needs, e.g. fashion drawings of collections for portfolios
- Participation in team meetings and collaboration in the team, project-specific collaboration
- Administrative activities related to teaching/supervision

#### **Advantageous:**

- Attuned to current international fashion trends and developments
- Enthusiasm for an artistic-creative field of work
- Team player, flexible, didactic skills, social skills
- communicative and assertive

#### **Selection process:**

1. Please send your application (in English) including

- Curriculum vitae, written evidence of your professional suitability
- 10 self-made fashion drawings (from simple sketches of an outfit to detailed fashion drawings, created by hand, digitally as well as mixed forms)
- Detailed teaching concept for a course with students without knowledge of fashion drawing, including learning targets and a plan for 8 teaching units of 1.5 hours each.
- Proof of your language skills

by email to the Fashion Department at the University of Applied Arts Vienna: [mode@uni-ak.ac.at](mailto:mode@uni-ak.ac.at) until September 20<sup>th</sup>, 2022 the latest.

2. Selected applicants will be invited to interviews in the Fashion Department on October 4<sup>th</sup> and 5<sup>th</sup>, 2022, more detailed information will be provided in advance.

3. The start of the contract is ideally October 15<sup>th</sup>, 2022, a later start is possible.

The monthly minimum wage for this assignment is currently € 1,529.30 gross (14 times a year) and may possibly increase on the basis of the collective agreement regulations through the crediting of previous work-specific experience and other wage components associated with the special features of the workplace.

The University of Applied Arts Vienna is striving to increase the proportion of women among scientific and artistic staff and therefore expressly encourages qualified women to apply. In the case of equal qualifications, women are given priority.

The University of Applied Arts Vienna stands for equal opportunities and diversity and welcomes applications from people from different walks of life, as well as people with disabilities.

There is no entitlement to reimbursement of travel and accommodation expenses.

### **/// GERMAN VERSION**

Die Universität für angewandte Kunst Wien sucht ab 15. Oktober 2022 eine\*n Senior Lecturer für Modezeichnen (m/w/d, 20 Wochenstunden, befristet bis 30. Juni 2025 - eine anschließende unbefristete Vertragsverlängerung ist möglich) für den Bereich Mode am Institut für Design.

#### **Anstellungserfordernis:**

- fachliche Eignung im Bereich Modezeichnen (Nachweise), z.B. erworben im Rahmen einer abgeschlossenen Mode-Ausbildung mit anschließender fachspezifischer beruflicher Tätigkeit

#### **Anforderungsprofil:**

- profunde Fachkenntnisse im Bereich zeitgenössische Mode und Modezeichnen
- profunde Fachkenntnisse über Techniken, Methoden und Gestaltungsmöglichkeiten von händischen und digitalen Modezeichnungen sowie Mischformen, inkl. fundierter Kenntnisse der relevanten Computerprogramme
- Kenntnisse von Word, Excel, PowerPoint, Adobe Suite
- mehrjährige fachspezifische berufliche Tätigkeit selbständiger oder unselbständiger Natur (Nachweise)
- sehr gute Englischkenntnisse in Wort und Schrift sowie Fachvokabular
- Bereitschaft zur laufenden Weiterentwicklung der eigenen Fähigkeiten und Kenntnisse im Fachbereich
- Einfühlungsvermögen bei der Arbeit mit Studierenden

#### **Aufgabenbereich:**

- Eigenständige Abhaltung von Lehrveranstaltungen im Bereich Modezeichnen, von der Vermittlung von Grundkenntnissen bis hin zur Entwicklung einer eigenen künstlerischen Handschrift
- Unterstützung der Lehrtätigkeit und Betreuung von Studierenden im zentralen künstlerischen Fach (ZKF) bei der Erstellung von Modezeichnungen für unterschiedliche Bedürfnisse, z.B. Modezeichnungen von Kollektionen für Portfolios
- Teilnahme an Teambesprechungen und Mitarbeit im Team, projektspezifische Mitarbeit
- administrative Tätigkeiten im Rahmen der Lehre/Betreuung

### **Von Vorteil:**

- Bezug zu aktuellen internationalen Modetrends und -entwicklungen
- Begeisterung für ein künstlerisch-kreatives Arbeitsfeld
- teamfähig, flexibel, didaktische Fähigkeiten, soziale Kompetenz
- kommunikativ und durchsetzungsfähig

### **Auswahlverfahren:**

1. Bitte richten Sie Ihre schriftliche, aussagekräftige Bewerbung (in englischer Sprache) mit

- Lebenslauf, schriftlichen Belegen Ihrer fachlichen Eignung

- 10 selbst erstellten Modezeichnungen, (von einfachen Skizzen eines Outfits bis zur detailgenauen Modezeichnung, händisch und digital erstellte als auch Mischformen)

- Lehrkonzept für eine Lehrveranstaltung mit Studierende ohne Kenntnisse von Modezeichnen inkl. Lernziele und Planung der 8 Lehreinheiten a 1,5 Stunden.

- Nachweis Ihrer Sprachkenntnisse

bis spätestens 20. September 2022 per Mail an die Modeklasse der Universität für angewandte Kunst Wien: [mode@uni-ak.ac.at](mailto:mode@uni-ak.ac.at)

2. Ausgewählte Bewerber\*innen werden am 04. und 05. Oktober 2022 zu Interviews in die Modeklasse eingeladen, genauere Informationen dazu erfolgen vorab.

3. Beginn des Vertragsverhältnisses ist idealerweise der 15. Oktober 2022, ein späterer Beginn ist möglich.

Das monatliche Mindestentgelt für diese Verwendung beträgt derzeit € 1.529,30 brutto (14x jährlich) und kann sich eventuell auf Basis der kollektivvertraglichen Vorschriften durch die Anrechnung tätigkeitsspezifischer Vorerfahrungen erhöhen.

Die Universität für angewandte Kunst Wien strebt eine Erhöhung des Frauenanteils beim wissenschaftlichen und künstlerischen Personal an und fordert daher qualifizierte Frauen ausdrücklich zur Bewerbung auf. Bei gleicher Qualifikation werden Frauen vorrangig aufgenommen.

Die Universität für angewandte Kunst Wien steht für Chancengleichheit und Diversität und freut sich über Bewerbungen von Menschen aus unterschiedlichen Lebenskontexten, insbesondere auch Menschen mit Behinderung.

Es besteht kein Anspruch auf Abgeltung von Reise- und Aufenthaltskosten.

Der Rektor  
Dr. Gerald Bast



## Impressum

Medieninhaberin, Herausgeberin und Herstellerin:

Universität für angewandte Kunst Wien

Oskar-Kokoschka-Platz 2, 1010 Wien

Tel.: +43 1 711 33 - 0

<https://www.dieangewandte.at>

Redaktion:

Mag. iur. Zekija Ahmetovic, Rechtsabteilung

Tel.: +43 1 711 33 - 2052

[mitteilungsblatt@uni-ak.ac.at](mailto:mitteilungsblatt@uni-ak.ac.at)

<https://www.dieangewandte.at/mitteilungsblaetter>